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França proposa a Espanya soterrar el tram internacional de la MAT en corrent continu
Fa seva la proposta de Monti i creu que servirà per limitar l'impacte sobre el medi
ambient

Efe/DdeG, Perpinyà.
El ministre francès d'Ecologia, Jean-Louis Borloo, va proposar ahir al Govern espanyol
que tot el tram internacional de la línia d'alta tensió (MAT), entre Santa Llogaia
dÀlguema i Baixàs, es construeixi soterrada i amb corrent continu, per tal de "limitar al
màxim els impactes sobre el medi ambient". Així doncs, França ja s'ha fet seva la
proposta del mediador europeu, Mario Monti, tot i que la idea del soterrament no és
nova: l'enginyer i membre de Pimec Joan Vila ja va analitzar les propostes a favor i en
contra del soterrament en un article publicat a Diari de Girona a finals de 2005. Tot i
això, malgrat que Monti es va mostrar satisfet per la predisposició francesa a soterrar la
línia, els membres de No a la MAT van continuar amb les seves crítiques i van
assegurar que no volen la línia "ni soterrada".
El ministre francès va intervenir ahir a través de videoconferència durant la visita de
Mario Monti a Perpinyà, després que dimarts hagués estat a Girona. Borloo va justificar
aquesta "solució excepcional per a aquesta interconnexió transfronterera" per "la
dificultat que representa el franqueig d'un obstacle natural com els Pirineus, unida al
caràcter destacable d'aquest territori, en particular per la proximitat de llocs
emblemàtics com la muntanya del Canigó".
Tot i això, la proposta de l'alt mandatari francès no és compartida per tot el seu país. Per
exemple, el president del Consell General dels Pirineus Orientals, el socialista Christian
Bourquin, va considerar que l'anunci de Borloo ha significat "un gran avanç", però que
"la victòria seria total" si la línia fos submarina. En una línia similar es van pronunciar
l'alcalde de Perpinyà, el conservador Jean-Paul Alduy, i els parlamentaris del
departament.
El Govern espanyol, per la seva banda, va reiterar la importància de la interconnexió
elèctrica amb França, i va assegurar que procuraran buscar el millor traçat possible en la
cimera que celebraran els dos executius properament.


